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AKTUALNOŚCI

W numerze:
 4. Staram się spełniać marzenia

 6. Rok do zapamiętania

 8. Złota dziewczyna

11. Figura szachowa

14. Biegacz z Kryształowym Sercem

 16. W krainie lodu

 Wybierz drogę do zdrowia i relaksu.18.
  
19. Gramy do jednej bramki 

Charytatywny turniej futsala
22.  Jest dobrze, albo i jeszcze lepiej

Już 4 stycznia 2025 roku poznamy najlepszego 
sportowca Polsk i  p lebiscytu  "Przeglądu 
Sportowego". Trzymamy kciuki za zwycięstwo 
reprezentanta Lublina. W 90 edycji konkursu 
szansa na dobry wynik jest ogromna.

REKLAMA

Niech magia
Świąt Bożego Narodzenia

otuli Was ciepłem i nadzieją,
a blask choinkowych lampek przypomina

o miłości, bliskości i radości.
Wesołych Świąt!

Szczęśliwego Nowego Roku!

Zarząd i Pracownicy 
MOSiR „Bystrzyca” w Lublinie

Lubelscy sportowcy
idą po wygraną



Wybrałem Lublin, bo tu jest dobra atmosfera, a klub 
jest profesjonalny. Lubelski stadion jest bardzo 
kibicowski. Całe miasto żyje sportem – mówi 
Wiktor Przyjemski Indywidualny Mistrz Świata 
Juniorów, zawodnik Orlen Oil Motor  Lublin.
Podoba Ci się w lubelskiej drużynie?

Masz jakieś ulubione miejsca w mieście?

A czy to miało jakieś znaczenie przy podpisywaniu umowy z Orlen Oil 
Motor Lublin, że wujek pochodzi z Lublina? 

W sierpniu nie ukrywałeś, że jeśli klub z Bydgoszczy w którym się 
wychowałeś awansuje do ekstraligi to przeniesiesz się do Bydgoszczy...

Dlaczego wybrałeś Lublin? Na pewno niejeden klub chciał Cię 
zakontraktować…

Ale z drugiej strony, w Lublinie jest duża konkurencja i nie możesz 
jeździć za dużo. Nie przeszkadza Ci to?

Mówi się, że lubelski klub rozpieszcza zawodników. To prawda?

Z kim Ci się najlepiej jeździ w Lublinie?

Czujesz się doceniany przez lubelskich kibiców?

...już wysłużony. Kibice czekają na nowy...

A jak z twojej perspektywy wygląda to lubelskie szaleństwo na punkcie 
żużla? Jeździsz w innych miastach. Czy wszyscy są tak zwariowani na 
jego punkcie?

Miałeś czas, żeby skoczyć na jakiś mecz, inny niż żużlowy?

Duży wybór: piłka nożna, koszykówka, siatkówka…

Który mecz z koziołkami w poprzednim sezonie był dla Ciebie 
najtrudniejszy: półfinał, finał?

W dodatku Bydgoszcz – Twoje rodzinne miasto – od lat ma na pieńku z 
Toruniem .

A jak sobie radzisz ze stresem w najtrudniejszych, decydujących 
meczach?

To prawda, że w poprzednim sezonie wydałeś na jazdę w Lublinie ponad 
1,5 mln złotych? Opłacała się ta inwestycja?

I 100 tys. złotych przepaliłeś w oponach?

A ile pieniędzy zamierzasz wydać w najbliższym sezonie?

Jeśli założymy, że sukces ma 100 procent, to ile wygrywa w żużlu 
maszyna, a ile zawodnik? Da się to jakoś oszacować?

ŻUŻELŻUŻEL

Jak się czuje żużlowiec, który w tym roku zdobył najwięcej medali, w 
tym indywidualne mistrzostwo świata? Pięć złotych i jeden brązowy to 
niezły wynik.

Masz już specjalną gablotę na trofea?

Kto jest Twoim wzorem na torze?

Ze średnią biegopunktową 2,060 w lidze byłeś trzynastym 
najskuteczniejszym żużlowcem całych rozgrywek i  najlepszym 
młodzieżowcem. Da się podkręcić jeszcze ten wynik?

Ile medali w tym sezonie chciałbyś zdobyć, nie licząc kolejnego złota z 
Koziołkami?

Gdybyś miał propozycję w Lublinie długoletniego kontraktu, nie wiem, 
3-5 lat, to rozważyłbyś ją?

Wiktor Przyjemski 

Staram się spełniać marzenia



Zarządzając klubem zawsze biorę pod uwagę 
zdanie kibiców. Drużyna bez fanów nigdy w życiu 
nie wejdzie na wyższy poziom, bo nie budzi emocji 
– mówi Łukasz Jabłoński, wiceprezes klubu 
piłkarskiego Motor Lublin.
Skąd Pan się wziął w polskiej piłce nożnej?

Czyli nigdy nie był Pan nawet trampkarzem i nie trafił do klubu z miłości 
do piłki nożnej?

Zarządzanie klubem sportowym wciągnęło jednak Pana na tyle, że po 
rezygnacji z pracy w Koronie Kielce szybko dał się Pan namówić 
właścicielowi Motoru Lublin Zbigniewowi Jakubasowi...

Lubi Pan żółty kolor? 

...rozmawiamy. Bardziej żółto-czerwony jak Korona Kielce, czy żółto-
biało-niebieski, jak Motor Lublin?

Klub piłkarski to biznes czy misja?

Czyje zdanie jest dla Pana ważniejsze: kibiców, czy właściciela?

Jesienią kibice narzekali na ceny biletów…

...bo jednak są jednymi z najwyższych w  Polsce…

Został Pan zatrudniony żeby budować potęgę Motoru. Fundamenty już 
są, czy jeszcze je wylewamy? 

...załóżmy, że to awans do ekstraklasy i zmiany organizacyjne z tym 
związane...

...ok, to mamy już ten fundament? 

...to są kolejne cegiełki do dokładania?

No ale chyba macie z prezesem Zbigniewem Jakubasem jakiś plan na 
Motor i strategię, którą realizujecie. Gdzie jest dach i wiecha na budowli 
którą tworzycie?

Aż tak?

Wtrąca się Pan w pracę trenera?

Ale rozmawiacie z trenerem o sprawach długofalowych?

Planujecie wzmocnienia drużyny? W ostatnim okienku kibice 
spodziewali się więcej.

PIŁKA NOŻNA

Rok do zapamiętania

A cel na najbliższe miesiące?

Ale myślicie na pewno co dalej...

Kiedy zagrają w pierwszej drużynie wychowankowie Akademii Motoru?

Akademia to ma być kuźnia kadr, czy sposób na pozyskanie funduszy?

To jeden z elementów budowania tożsamości klubu?

Ma pan ulubionego piłkarza Motoru Lublin?

A na świecie? I dlaczego to Ronaldo, a nie Lewandowski?

Sprzedał Pan już akcje Korony Kielce?

Oglądał Pan ostatni mecz reprezentacji Polski ze Szkocją?

I co?

O, słyszę, że jest Pan zwolennikiem teorii michniewiczowskiej: 
nieważne jak gramy, ważne czy awansujemy.

...w dodatku każdy mecz Motoru to niezły horror i nigdy nie wiadomo jak 
się skończy. Wytrzymuje Panu serce?

...czyli jednak zaczyna Pan się wiązać emocjonalnie z Motorem...

PIŁKA NOŻNA



TENIS STOŁOWY TENIS STOŁOWY

Złota dziewczyna
- Jak się okazało, w Paryżu moją specjalnością
było wyciąganie przegranych wyników. Kiedy
wyrównałam na 7:7 zobaczyłam strach w oczach 
przeciwniczki. A trener mówi, że to ja boję się 
wygrywać – opowiada Karolina Pęk, złota
medalistka Igrzysk Paraolimpijskich w Paryżu, 
zawodniczka ATS Atakana AZS UMCS Lublin.

Dlaczego rakieta do tenisa stołowego ma dwa kolory?

No dobrze, a czym się te strony różnią?

A którą stroną grasz częściej?

Którą okładziną wygrałaś złoto olimpijskie?

Ok, ale ten ostatni najważniejszy punkt….

… z premedytacją, czy instynktownie?

Czyli złoto jest trochę czarne..

To nie był łatwy mecz… Można powiedzieć, że był nawet do przegrania...

Ale finałowy set też przegrywałaś dużą różnicą punktów…

Chinka nie jest już najmłodszą zawodniczką.

Dlatego czwarty set w finale wygrałaś na przewagi….

Co było kluczem do sukcesu?

Na tym poziomie, takie czary?

A co jest kluczem do sukcesu w tenisie stołowym? W każdej szkole stoi 
stół, każdy się o niego otarł, a w sumie niewielu zna tę dyscyplinę.

Czy kiedykolwiek marzyłaś o złotym medalu ol impijskim
indywidualnie?

Czy jadąc na olimpiadę byłaś pewna sukcesu?

Będąc dzieckiem chciałaś być piłkarką nożną. W czym tenis stołowy jest 
fajniejszy?

Jednak często mówisz, że nie czujesz się osobą niepełnosprawną…

..a kiedy stajesz do walki przy stole, grasz w I lidze z zawodniczkami 
pełnosprawnymi…

Czytałem, że od lat podkochujesz się w Natalii Partyce, utytułowanej 
polskiej niepełnosprawnej tenisistce stołowej…



 Ale masz w telefonie Wasze wspólne zdjęcie…

A to prawda, że nigdy nie wygrałaś z Natalią, nawet na treningu?

I jak mecz?

Dlaczego Ronaldo, a nie Lewandowski czy Messi?

Od tego sezonu grasz w ATS Akanza AZS Lublin w I lidze południowej 
tenisa stołowego. Jak oceniasz Wasze szanse na awans do ekstraklasy?

A skąd decyzja o transferze z Olsztyna do Lublina?

Znałaś Lublin wcześniej? Urodziłaś się w sumie niedaleko,
w Tarnobrzegu...

Może zostaniesz na dłużej?

Tenis stołowy wymyślili Anglicy, a i tak zawsze wygrywają Chińczycy. 
Wytłumacz to...

Wyznaczyłaś sobie nowe cele po złocie olimpijskim?

TENIS STOŁOWY SPORT I BIZNES

Figura szachowa
- Kiedy zamkniesz się w grze, patrzysz na 
szachownicę i planujesz kolejne ruchy, to się 
całkowicie odcinasz od świata zewnętrznego. 
Szachy uczą logiki,  ale przede wszystkim 
koncentracji. Szczególnie dzieci - mówi Lublinianin 
Michał Rywacki, właściciel firmy Sunrise Chess & 
G a m e s ,  j e d n e go  z  t r ze c h  n a j w i ę k s z yc h 
producentów i dystrybutorów szachów na świecie.

Karolina Pęk

Gdzie można pograć w Lublinie

Tenis stołowy, a ping-pong



RUGBY

Kolebka

SPORT I BIZNES



PASJA DO SPORTU PASJA DO SPORTU

Biegacz z Kryształowym Sercem 
Henryk Kowalski – człowiek, który od lat inspiruje 
innych swoją energią, determinacją i sercem do 
działania. Jego historia pokazuje, że sport może 
być nie tylko źródłem zdrowia i radości, ale 
również drogą do budowania wspólnoty, 
pomagania potrzebującym i łamania barier, które 
wydają się nie do pokonania.

opiero w 
wieku 54 lat. Zaczął od morsowania. 

Przełomowy okazał się rok 2006. rzypadkowa lektura o Biegu Jezior 
zainspirowała go, by spróbować swoich sił. Na przygotowanie miał 
tydzień, ale to wystarczyło, by bieganie stało się jego życiową pasją. 

Sport to jednak tylko jedna strona jego działalności. Henryk przez wiele 
lat był Honorowym Dawcą Krwi. Za swoje zaangażowanie w 
propagowanie honorowego krwiodawstwa otrzymał wyróżnienie, które 
ceni najbardziej – Kryształowe Serce, przyznawane za wybitne zasługi w 
rozwoju Ruchu Honorowego Krwiodawstwa Polskiego Czerwonego 
Krzyża. o właśnie ta nagroda napawa go największą dumą. Pierwszy raz 
oddał krew w 1968 roku i kontynuował to aż do osiągnięcia wieku, w 
którym oddawanie krwi jest już niemożliwe.

Henryk Kowalski



Łyżwy to dość kontuzyjny sport. Dlatego zawsze dyżuruje ratownik 
medyczny – mówi Izabela Czernicka – Białowąs, kierownik 
lubelskiego lodowiska „Icemania”. 
Ile miałaś lat gdy pierwszy raz założyłaś łyżwy? 

Czy pamiętasz otwarcie Icemanii? 

Od ilu lat kierujesz lubelską taflą?

Czy jest jakaś sytuacja, którą zapamiętałaś w szczególny sposób? 

Co czujesz, kiedy rozpoczyna się proces budowy tafli?

Ile osób potrzebnych jest do funkcjonowania lodowiska?

Masz jakieś marzenia związane z rozwojem lodowiska? 

SPORTY ZIMOWESPORTY ZIMOWE

Żeby zamrozić taflę lubelskiego lodowiska, 
d o s t a w c a  p r ą d u  m u s i  z w i ę k s z y ć  m o c . 
Jednorazowo może się śl izgać 300 osób,
a dla pracowników Icemanii zawsze najważniejsze 
jest ich bezpieczeństwo, bo łyżwiarstwo to dość 
kontuzyjny sport.

W krainie lodu Najważniejsze bezpieczeństwo



AKCJE CHARYTATYWNEPORADNIK

óra jest odpowiednia dla 
Ciebie? ób na relaks, regenerację i 
poprawę odporności. Regularne korzystanie z sauny stymuluje produkcję 
przeciwciał, co pomaga organizmowi lepiej radzić sobie z infekcjami.

Oto porównanie korzyści płynących z saunowania i morsowania, które 
pomoże Ci podjąć decyzję.

Wybierz drogę do zdrowia i relaksu

Saunowanie to doskonały sposób na poprawę samopoczucia. Ciepło 
poprawia krążenie, rozszerza naczynia krwionośne i pomaga 
organizmowi pozbywać się toksyn poprzez intensywne pocenie. 

Relaksacja mięśni i regeneracja po wysiłku

Korzyści dla umysłu

Jak zacząć korzystać z sauny

Ostrożność i przeciwwskazania

Wzmocnienie odporności

Lepsza regeneracja 

Korzyści dla metabolizmu

Jak zacząć swoją przygodę z morsowaniem?

Stopniowe przygotowanie

Rozgrzewka, strój i kąpiel

Kto nie powinien morsować?

Saunowanie Morsowanie

Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji „Bystrzyca” w 
Lublinie zorganizował niezwykły Charytatywny 
Turniej Futsalu „Gramy do jednej bramki”, który 
połączył sportowe emocje ze szczytną ideą 
pomocy. Cel wydarzenia był wyjątkowy – zebranie 
funduszy i darów na odbudowę zniszczonej w 
p o ż a r z e  c z ę ś c i  P l a c ó w k i  O p i e k u ń c z o -
Wychowawczej „Pogodny Dom”. 

Gramy do jednej bramki 

Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji „Bystrzyca”
w Lublinie zaangażował się w pomoc dzieciom.

Pomagamy dzieciom
Beneficjentem akcji jest Zespół Szkół Specjalnych przy Uniwersyteckim Szpitalu Dziecięcym w Lublinie

POMÓŻ DZIECIOM
PRZETRWAĆ ZIMĘ

NUMER
SZTABU

34



Aqua Lublin to jedno z najnowocześniejszych 
centrów pływackich w Polsce. Jesienią było 
gospodarzem serii wyjątkowych zawodów, a 
pływalnia brana jest pod uwagę jako gospodarz 
nadchodzących Mistrzostw Europy w 2025 roku.

NASZE AKCJE

Lubl in promuje zdrowy styl  życia  wśród 
najmłodszych. „3xR – Ruch, Radość, Rozrywka” to 
projekt, który skutecznie popularyzuje aktywność 
wśród najmłodszych.

3xR – Ruch, Radość, Rozrywka

NASZE AKCJE

Już czterokrotnie lubelskie mamy mogły 
skorzystać z pomocy specjalistów i zadbać o swoja 
formę.

Pływackie emocje
na najwyższym poziomie

Dbamy o Mamy



ZZA KAMERY REKLAMA / SZARADA
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Jest dobrze albo
i jeszcze lepiej

JOLKA NA ŚWIĘTA

Znaczenie wyrazów:

Pozostałe określenia (kolejność przypadkowa):

KĄCIK LUBELSKIEGO SZARADZISTY
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